
 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 7/2014, de 5 de juny  

 

243 

 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 7/2014 
Caràcter: ordinària 
Data: 5 de juny de 2014 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20:05 a 21:50 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, primer tinent d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, quarta tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Francesc Ferrer Giménez, regidor no adscrit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
 

A) Part resolutiva  
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1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 6/2014, de 15 de maig. 
 

2. Aprovar l’esmena a l’acord de cessió gratuïta de dues finques patrimonials a la 
Generalitat de Catalunya per a la construcció d’una parada d’autobusos. Exp. 
1019/13 (Secretaria). 

 
3. Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm. 7/2014 de crèdit extraordinari de 

l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2014. Exp. 174/2014 
(Serveis Econòmics). 

 
4. Aprovació provisional de la modificació puntual de la normativa del PGMO en 

relació amb les edificacions existents en volum disconforme. Exp. 360/14 
(Secretaria). 

 
5. Ratificar la reassignació del càrrec de president i d’un càrrec de vocal entre els 

membres de la Junta del Patronat de l’Hospital-asil de Pobres i Malalts. Exp. A 
113.1 – 1/14 (Secretaria). 

 
6. Aprovar la moció del Consell de Cooperació al Desenvolupament de la Generalitat 

de Catalunya de suport a la continuïtat de la cooperació municipal al 
desenvolupament a Catalunya i de rebuig a la nova Llei espanyola 27/2013, de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local. Exp. A120.1–1/14 
(Secretaria). 

 
7. Assumptes urgents. 

 
B) Part de control 

 
8. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 

1026 al núm. 1291, corresponents al període comprès entre el 16 d’abril de 2014 
i el 15 de maig de 2014. 

 
9. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
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1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 6/2014, DE 15 DE MAIG 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta, s’aprova per unanimitat. 
 
 
2. APROVAR L’ESMENA A L’ACORD DE CESSIÓ GRATUÏTA DE DUES FINQUES 
PATRIMONIALS A LA GENERALITAT DE CATALUNYA PER A LA CONSTRUCCIÓ D’UNA 
PARADA D’AUTOBUSOS. EXP. 1019/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 29 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 6 de febrer de 2014, va acordar cedir gratuïtament a 
la Generalitat de Catalunya les següents finques patrimonials per destinar-les a parada 
d’autobusos, mitjançant la seva construcció i/o ús per a aquesta finalitat: 
 

- La finca registral núm. 23.072 (inscrita en el volum 3.347, llibre 514 i foli 69 del 
Registre de la Propietat de la Bisbal d’Empordà), de 1.074,20 m2, que es correspon 
amb la finca cadastral 0846906EG1504N0001DA, i que es troba ubicada a la carretera 
de l’Estartit núm. 50 de Torroella de Montgrí. 

- La finca registral núm. 12.160 (inscrita en el volum 2.402, llibre 221 i foli 133 del 
Registre de la Propietat de la Bisbal d’Empordà), de 488,00 m2, que es correspon amb 
la finca cadastral 0846905EG1504N0001RA, i que es troba ubicada a la carretera de 
l’Estartit núm. 50b de Torroella de Montgrí. 

 
Vist l’escrit de la Subdirecció General de Projectes i Expropiacions de la Direcció de Serveis del 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya (E/3801/14), en què es 
requereix la tramesa de documentació per tal d’impulsar la tramitació de l’expedient de cessió 
de domini dels esmentats terrenys, d’acord amb l’Ordre de 3 de juliol de 1998, del 
Departament d’Economia i Finances. 
 
Vist que l’acord del plenari ha de contenir les circumstàncies necessàries per dur a terme 
l’efectivitat de la cessió conforme a la normativa aplicable. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. Esmenar l’acord pres pel Ple, en la sessió ordinària de 6 de febrer de 2014, en el sentit que 
la cessió gratuïta a la Generalitat de Catalunya de les següents finques patrimonials per 
destinar-les a parada d’autobusos, mitjançant la seva construcció i/o ús per a aquesta finalitat, 
és de domini: 
 

- La finca registral núm. 23.072 (inscrita en el volum 3.347, llibre 514 i foli 69 del 
Registre de la Propietat de la Bisbal d’Empordà), de 1.074,20 m2, que es correspon 
amb la finca cadastral 0846906EG1504N0001DA, i que es troba ubicada a la carretera 
de l’Estartit núm. 50 de Torroella de Montgrí. 

- La finca registral núm. 12.160 (inscrita en el volum 2.402, llibre 221 i foli 133 del 
Registre de la Propietat de la Bisbal d’Empordà), de 488,00 m2, que es correspon amb 
la finca cadastral 0846905EG1504N0001RA, i que es troba ubicada a la carretera de 
l’Estartit núm. 50b de Torroella de Montgrí. 

 
2n. Notificar aquest acord al Departament de Territori i Sostenibilitat i donar-ne compte al 
Departament de Governació i Relacions Institucionals. 
 
3r. Comunicar aquest acord a l’Inventari Municipal de Béns i al Cadastre». 
 
Intervencions:  
 
Sr. Gregori Sarquella: Des del grup de COET volem deixar clar que no estem en contra de la 
parada d'autobusos. Tanmateix, voldríem fer algunes consideracions: entenem que l'urbanisme 
ha d'anar plenament lligat als processos de participació ciutadana tal i com contemplen els 
principis de la llei d'urbanisme de Catalunya i el seu desenvolupament reglamentari (Llei 
d'urbanisme, capítol II, article 8). 
 
Entenem que en aquest cas no s'ha utilitzat aquesta participació per conèixer quina era l'opinió i 
les necessitats del poble, no s'ha preguntat si aquesta és la ubicació més idònia i pràctica. 
 
Nosaltres portem tot aquest temps parlant amb la gent del poble i s'ha coincidit en una posició 
comuna: la prioritat dels ciutadans no és una gran estació, sinó l'augment de les línies i la 
freqüentació, principalment les destinacions a l'hospital de Palamós, l'aeroport, Girona, Flaçà, 
Barcelona o fins i tot entre Torroella i l’Estartit. 
 
Volem aprofitar també, per insistir en la nostra aposta per l'estalvi energètic i l'ús de les energies 
renovables, i creiem que ara teníem l'oportunitat de crear un espai enèrgicament autosuficient. 
 
També, cal comentar , que no veiem bé realitzar aquesta actuació sense saber què es farà a 
l'antiga parada de bus, a més de no haver proposat una actuació conjunta amb l'aparcament 
per tal de solucionar d'una vegada definitiva el mal estat en que es troba cada dos per tres i la 
senyalització de manera pintada dels aparcaments, per un major aprofitament. 
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Sr. alcalde: no s’està fent una gran estació. Com sap és una parada a l’ús que soluciona el 
problema actual d’ubicació de la parada. Durant els darrers tres anys les línies s’han 
incrementat i creat de noves, com la de l’aeroport, s’ha mantingut la línia de la Bisbal, etc. Tot i 
així hi ha indicis que cap al futur tinguem una nova línia exprés que de moment no anuncien. La 
nostra línia cap a Girona seria de sortida i arribada sense aturada.  
 
VOTACIÓ: la proposta s’aprova per majoria absoluta dels vots a favor de CiU, L’EST, ERC, UPM, 
PP, regidor no adscrit, i vot en contra de COET.   
 
 
3. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 7/2014 DE CRÈDIT 
EXTRAORDINARI DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER A L’EXERCICI DE 
2014. EXP. 174/2014 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 29 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Atès el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2014. 

 
Atès el que disposen els articles 177.2 i 169.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; 35, 36, 37, 38 
i 20.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI 
de la Llei esmentada; 22.2 e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local; 52.2 f) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, l’article 7.3 de les Bases d’execució del Pressupost 
general de l’entitat local per a l’exercici de 2014, l’article 32 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 
d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera i la l’article primer de la Llei 
Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de control del deute comercial al sector públic. 
 
Atès que el reconeixement d’ingressos de l’exercici 2014 s’efectua amb normalitat. 
 
Atesa la necessitat de crear diverses partides al pressupost de despeses de l’exercici 2014 per 
tal de poder justificar el Pla Especial d’Inversions Sostenibles (PEIS) per l’any 2014 de la 
Diputació de Girona. 
 
Atès que la despesa que es justificarà al PEIS per l’any 2014 de la Diputació de Girona serà la 
següent: 
 

1) Inversions en enllumenat per estalvi energètic. 
2) Reforç i condicionament per a la recuperació i obertura al públic del canal “Mina 

d’aigua del Palau lo Mirador”. 
3) Renovació del clavegueram de l'avinguda Grècia. 
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Atès que les Inversions en enllumenat per estalvi energètic estant dotades a la partida 
14.33.45007.62301 amb 191.389,25, partida que no s’ajusta a la classificació per programes 
regulat al PEIS, que segons el criteri de les bases de la subvenció hauria de ser el 
14.33.16500.62300. 
 
Atès que la partida per les inversions pel Reforç i condicionament per a la recuperació i obertura 
al públic del canal “Mina d’aigua del Palau lo Mirador” (fase II) no està creada al pressupost 
municipal, la qual tindrà la següent aplicació pressupostària: 14.21.33600.62200, Reforç i 
condicionament per la recuperació de la Mina d’Aigua, per import de 27.234,00. Aquesta 
aplicació pressupostària es finançarà a través de dues baixes de crèdit, la del Premi de la Fira 
del Còmic, per import de 10.000 euros i la Obra d'estabilització de la muntanya del Molinet amb 
17.234,00 euros.  
 
Atès que la partida per la renovació del Clavegueram de l'avinguda Grècia ja està dotada al 
pressupost, executada en gran part. 
 
Atès els informes de les Àrees de Promoció Econòmica i dels Serveis Tècnics Municipals, del dia 
27 de maig de 2014. 
 
Atès que l’Ajuntament no té obligacions pendents d’aplicar al pressupost comptabilitzades a 31 
de desembre de l’exercici anterior (compte 413) i les obligacions pendents de pagament a 31 
de desembre de 2013 es van pagant amb normalitat segons el pla de tresoreria aprovat 
degudament, 
 
Atès l’informe d’Intervenció del dia 27 de maig de 2014. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm. 7/2014 del Pressupost de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2014, consistent en un crèdit extraordinari de 
218.623,25 € finançat amb baixes de crèdit, amb el detall següent: 
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Aplicació Pressupostària Denomicació Import

Crèdit extraordinari 14.33.16500.62300 Inversions en enllumentat per estalvi energètic (PUOSC I PEIS) 191.389,25

Crèdit extraordinari 14.21.33600.62200 Reforç i condicionament per a la recuperació de la Mina d'Aigua 27.234,00

Total Crèdit Extraordinari 218.623,25

Baixes de crèdit 14.33.45007.62301 Inversions en enllumenat per estalvi energètic 191.389,25

Baixes de crèdit 14.42.43302.22609 Premi per la Fira del Comic 10.000,00

Baixes de crèdit 14.83.45000.60000 Obra d'Estabilització de la muntanya del Molinet 17.234,00

Total baixes de Crèdit 218.623,25

 
2n. Exposar al públic l’expedient, mitjançant la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la 
Província i al tauler d’anuncis de la corporació, per un termini de quinze dies hàbils a comptar 
de l’endemà de l’última de les publicacions de l’edicte esmentat, per tal que els interessats el 
puguin examinar i presentar-hi les reclamacions que considerin oportunes. En cas de no haver-
hi cap reclamació durant el termini assenyalat, l’expedient es considerarà definitivament 
aprovat». 
 
Intervencions: No es produeixen.  
 
VOTACIÓ: la proposta s’aprova per majoria absoluta dels vots a favor de CiU, L’EST, ERC, UPM, 
PP, regidor no adscrit, i vot d’abstenció de COET.   
 
 
4. APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LA NORMATIVA DEL 
PGMO EN RELACIÓ AMB LES EDIFICACIONS EXISTENTS EN VOLUM DISCONFORME. EXP. 
360/14 (SECRETARIA) 
 
Aquest punt es retira de l’ordre del dia.  
 
 
5. RATIFICAR LA REASSIGNACIÓ DEL CÀRREC DE PRESIDENT I D’UN CÀRREC DE VOCAL 
ENTRE ELS MEMBRES DE LA JUNTA DEL PATRONAT DE L’HOSPITAL-ASIL DE POBRES I 
MALALTS. EXP. A 113.1 – 1/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 29 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
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«Vist l’acord adoptat pel Patronat de la Fundació Privada Hospital-Asil de Pobres i Malalts de 
Torroella de Montgrí el 13 de maig de 2014, pel qual se sol·licita a aquest Ajuntament que  
ratifiqui la reassignació del càrrec de president a la Sra. Montserrat Sarasa Coll i del càrrec de 
vocal al Sr. Pantaleó Font Teixidor per un termini de 4 anys, ja que ha finalitzat el seu mandat. 
 
Atès el que disposa l’article 17 dels Estatuts de la Fundació Privada Hospital-Asil de Pobres i 
Malalts de Torroella de Montgrí. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 

 
1r. Ratificar la reassignació del càrrec de president a la Sra. Montserrat Sarasa Coll i del càrrec 
de vocal al Sr. Pantaleó Font Teixidor, per un termini de 4 anys, ja que ha finalitzat el seu 
mandat.  
 
2n. Notificar aquest acord al Patronat de la Fundació Privada Hospital-Asil de Pobres i Malalts 
de Torroella de Montgrí». 
 
VOTACIÓ: aprovat per unanimitat.  
 
 
6. APROVAR LA MOCIÓ DEL CONSELL DE COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA DE SUPORT A LA CONTINUÏTAT DE LA COOPERACIÓ 
MUNICIPAL AL DESENVOLUPAMENT A CATALUNYA I DE REBUIG A LA NOVA LLEI 
ESPANYOLA 27/2013, DE RACIONALITZACIÓ I SOSTENIBILITAT DE L’ADMINISTRACIÓ 
LOCAL. EXP. A 120.1 – 1/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 29 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vista la moció de suport a la continuïtat de la cooperació municipal al desenvolupament i de 
rebuig a la nova Llei espanyola 27/2013, de racionalització i sostenibilitat de l'Administració 
Local (LRASL), aprovada el dia 28 d'abril pel Consell de Cooperació al Desenvolupament de la 
Generalitat de Catalunya, el text de la qual es transcriu a continuació: 
 
“Des del Consell de Cooperació al Desenvolupament de la Generalitat de Catalunya volem fer un 
reconeixement públic de la trajectòria i valor de la cooperació municipal que des de fa més de 
25 anys va ser la primera instància de l’administració catalana que va dedicar recursos públics a 
la cooperació al desenvolupament com a resposta a les demandes inicials de la ciutadania de 
destinar el 0,7% del PIB a la cooperació amb els països del Sud. 
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Aquest fet que ha anat creixent de forma progressiva partia del convenciment que en un món 
globalitzat com l’actual, tot el que a l’àmbit local té repercussions també en té a l’àmbit global i 
viceversa. En aquest sentit, podem afirmar que la cooperació municipal catalana ha estat durant 
molts anys pionera a nivell europeu i mundial de com, des de la pròpia autonomia local, calia 
actuar per combatre els desequilibris Nord/Sud tant a través del suport a iniciatives de 
cooperació al desenvolupament al Sud, com per mitjà de propostes d’educació al 
desenvolupament al Nord. També cal destacar que des de la pròpia administració local s’han 
impulsat iniciatives d’incidència i de diplomàcia pública internacional del món local per 
promoure, en tots els àmbits i a través de les xarxes de ciutats, polítiques públiques que 
responguin més a les necessitats de la ciutadania tot reivindicant la importància creixent i 
l’eficàcia del desenvolupament que es promou des d’àmbit local i amb participació de la 
ciutadania. 
 
Per aquest motiu podem afirmar que la cooperació municipal catalana és una decisió política 
fruit d’una consciència col·lectiva i que s’empara en un seguit de lleis i normatives, a tots 
nivells, que avalen des de fa dècades, aquesta capacitat d’actuació. 
 
 Carta Europea d’Autonomia Local del 15 d’octubre de 1985 ratificada per l’Estat espanyol l’1 

de març de 1989, en el seu article 10.3 estableix que “les entitats locals poden, en les 
condicions eventualment previstes a la llei, cooperar amb les entitats d’altres estats”. 

 Els successius Estatuts d’Autonomia de Catalunya de l’any 1979 i de 2006 estableixen 
competències exclusives en règim local a la Generalitat de Catalunya. 

 Llei 23/1988. Llei espanyola de 7 de juliol de Cooperació Internacional per al 
Desenvolupament que estableix a l’article 20 que “la cooperació al desenvolupament que 
realitzen les CCAA i les entitats locals és expressió solidària de les respectives societats” i 
entén que “l’acció que les esmentades entitats en la cooperació al desenvolupament es basa 
amb els principis d’autonomia pressupostària i autoresponsabilitat en el seu 
desenvolupament i execució”. 

 Llei 26/2001. Llei catalana de cooperació al desenvolupament aprovada per unanimitat pel 
Parlament de Catalunya el 17 de desembre, entén la cooperació al desenvolupament i la 
solidaritat internacional, com a bé públic global en la realització de la qual s’ha compromès 
la societat catalana. Una de les especificitats més importants del model català de cooperació 
que recull aquesta Llei és la concepció de la intervenció pública com a complementària i 
impulsora de les iniciatives cíviques de solidaritat i de cooperació. 

 
A banda de tot aquest marc normatiu hi ha també diversos pronunciaments internacionals des 
de principis dels anys 80 del s. XX sobre el rol important creixent del paper dels municipis en el 
treball per la cooperació, la pau i els drets humans. Destaquem els més significatius de cada 
dècada tot destacant que cada vegada hi ha un consens molt més ampli que recull i valora el 
pes dels municipis en promoure el desenvolupament. 
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 1a Conferència Europea de Ciutats i Desenvolupament (1985) en les conclusions de la 
qual es deia “Fem una crida a les autoritats locals perquè donin suport i estimulin els 
intercanvis de cooperació Nord/Sud, junt amb les ONGD”. 

 Carta de Berlín (1992) és un dels primers documents aprovats i es feia a la Conferència 
celebrada amb la presència d’ONGD, administracions locals i moviments socials de 53 
països i conté recomanacions importants, per la cooperació des de l’àmbit local, a 
través del document “Iniciatives Locals pel Desenvolupament Sostenible”. 

 Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat (2000), document aprovat 
per més de 400 ciutats a tota Europa, entre d’elles un centenar de catalanes, que recull 
la solidaritat com un dret i la cooperació municipal com una obligació. 

 Declaració de París (2005) sobre l’eficàcia de l’ajuda es destaca el paper de les 
autoritats locals en la planificació del desenvolupament. 

 La Comunitat Europea (2013) publica una important comunicació adreçada al Parlament 
Europeu, al Consell, al Comitè Econòmic i Social Europeu i al Comitè de les Regions 
titulat Capacitació de les autoritats locals en els països socis en ares a la millora de la 
governabilitat i l’eficàcia dels resultats del desenvolupament. 

 
En aquest sentit, el Consell de Cooperació al Desenvolupament en la reunió celebrada el 28 
d’abril de 2014 acorda: 
 

1) Considerem que la cooperació municipal al desenvolupament és un dels drets d’identitat 
del model català de cooperació al desenvolupament i de treball per la pau i valorem molt 
positivament la tasca duta a terme per les administracions locals en els darrers més de 
25 anys de trajectòria. 

2) Valorem com un retrocés i rebutgem l’actual Llei 27/2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL) perquè suposa un intent 
de recentralització competencial de l’Estat espanyol que es basa en una concepció 
centralista i antiga de l’acció exterior que ens remet a fa moltes dècades, i que d’aplicar-
se suposaria una involució competencial del model de governabilitat internacional i un 
retrocés democràtic impropi del segle XXI, ja que va en sentit contrari a l’evolució de 
l’acció exterior a nivell mundial i a l’agenda global de noves tendències del 
desenvolupament. 

3) Recomanem als més de 400 ajuntaments, diputacions, mancomunitats i institucions 
locals que des de Catalunya tenen actuacions en cooperació al desenvolupament, la 
pau i els drets humans que, en base a tota la legislació que empara el ple exercici de 
l’autonomia local, es doni continuïtat a aquesta política pública que no ha estat fruit 
només d’un desplegament normatiu, sinó que és resultat de la concepció solidària del 
Poble de Catalunya. 

4) Donar suport a les iniciatives del Govern, al Parlament i a les associacions municipalistes 
del nostre país, a fer tots els esforços necessaris per la modificació de la LRSAL o que, 
si més no, aquesta llei no sigui aplicable a Catalunya en base al fet que l’Estatut 
d’Autonomia confereix competències exclusives al Govern de la Generalitat en 
l’Administració Local, ja que segons estableix el recent dictamen del Consell de 
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Garanties Estatutàries vulnera diversos preceptes, en redueix les competències locals i 
afecta el principi de subsidiarietat. 

5) El Govern de la Generalitat ha impulsat una proposta de Llei de governs locals pròpia, 
fruit del consens amb les entitats municipalistes i basada en els principis d’autonomia 
local, estabilitat pressupostària, sostenibilitat financera, subsidiarietat i racionalitat. I per 
això recomanem als partits polítics catalans que, en el marc de la reforma local catalana 
presentada al Parlament el 6 de novembre de 2013, i actualment en tràmit 
parlamentari, treballin per garantir la possibilitat de continuar duent a terme la 
cooperació municipal al desenvolupament com a competència voluntària per part dels 
municipis. Per aquesta via es preservaria i desenvoluparia la competència exclusiva en 
matèria de règim local que preserva l’Estatut d’Autonomia, per la qual cosa l’aplicació de 
la LRSAL a Catalunya hauria, en tot cas, de respectar el sistema institucional propi i el 
desenvolupament normatiu català en aquesta matèria. 

6) Proposem també als partits polítics catalans, d’incloure una referència explícita a la 
importància de l’acció exterior dels municipis i a la cooperació local al desenvolupament 
dins l’articulat del projecte de Llei d’Acció Exterior que actualment també està sent 
tramitat pel Parlament de Catalunya, com a expressió de l’acció exterior multinivell que 
es fa des de Catalunya des de fa dècades. 

7) Demanem al Govern de la Generalitat que denunciï, davant les instàncies que convingui, 
la pretensió i les accions del Gobierno de España dirigides a assolir el dèficit 0 de les 
administracions locals i la contenció absoluta del dèficit de les administracions 
autonòmiques, mentre els nivells de dèficit de l’Administració de l’Estat segueixi essent 
molt superior al de les administracions esmentades, ja que aquesta política només 
suposa una pèrdua progressiva d’autonomia i capacitat d’acció de les administracions 
més properes a la ciutadania. 

8) Difondre aquest posicionament enviant aquesta moció aprovada a l’Associació Catalana 
de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya, al Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament i a totes les administracions catalanes per tal que en tinguin 
coneixement i si ho consideren oportú s’hi adhereixin. Donarem també trasllat al Govern 
de la Generalitat, al Parlament de Catalunya i a tots els grups parlamentaris. 

9) Cal recordar que tanmateix la Llei 27/2013, en principi, no modifica l’articulat de la Llei 
de bases de règim local relatiu a l’activitat de foment o de cooperació i 
desenvolupament. Conseqüentment, l’activitat que en aquest àmbit venen prestant els 
governs locals, en principi no resultat afectada. 

10) En darrer lloc, des del Consell de Cooperació al Desenvolupament ens comprometem, a 
partir d’aquest moment, a fer un seguiment exhaustiu i a difondre públicament totes les 
dificultats que es pugui trobar el món local a l’hora de promoure polítiques públiques, 
iniciatives i projectes de cooperació municipal al desenvolupament, la pau i els drets 
humans”. 

 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. L’adhesió de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a la moció de suport a la continuïtat de la 
cooperació municipal al desenvolupament i de rebuig a la nova Llei espanyola 27/2013, de 
racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local (LRASL), aprovada el dia 28 d'abril pel 
Consell de Cooperació al Desenvolupament de la Generalitat de Catalunya. 
 
2n. Notificar aquest acord a les associacions municipalistes, al Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament, al Govern de la Generalitat, al Parlament de Catalunya, als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya i al Congrés dels Diputats». 
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta dels vots a favor de CiU, L’EST, ERC, UPM, 
COET, i regidor no adscrit, i vot en contra del PP.   
 
 
7. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
8. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 1026 AL NÚM. 1291, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
D’ABRIL DE 2014 I EL 15 DE MAIG DE 2014 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 1026 al núm. 1291, corresponents al període comprès entre el 16 d’abril de 2014 i 
el 15 de maig de 2014, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 
22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
INTERVENCIONS: no es produeixen. 
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9. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Francesc Ferrer: bona nit. Donar les gràcies a la regidora Sandra Pibernat per la informació 
facilitada sobre les taxes de l’escola bressol. Tot i que cal dir que és un informe superficial i poc 
treballat. No he vist voluntat política per aplicar els suggeriments de la moció que es va aprovar 
pel ple. Fet que trobo poc democràtic. 
Per altra banda, voldria preguntar pel carrer Cerdanya de l’Estartit. Encara no tinc clar qui va 
ordenar col·locar les estaques al carrer, si l’objectiu era evitar la càrrega i descàrrega, el 
problema s’ha agreujat més. Em preocupa que es tingui aquest criteri en aquest tema ja que no 
és ni estètic ni segur, i per altra banda, es va dir que s’havia arreglat la vorera, però no s’ha 
arreglat tota. Hi ha una part sense arreglar.  
Per altra banda, sé que s’ha canviat el dissenyador de l’ADA, no sé si per motius econòmics, i 
voldria saber si estan contents amb el resultat, ja que hi ha errors. Ens ho hauríem de mirar una 
mica més. 
 
Sr. Gregori Sarquella: 1. En primer lloc, volíem felicitar l’equip de govern per haver resolt d'una 
vegada una problemàtica que tal i com vam dir en el ple del mes passat, portem tres anys 
reiterant aquesta actuació, ens referim al terreny de la part alta del carrer de sant agustí. Ara 
només falta que s'hi faci el manteniment adequat i no s'abandoni tal i com sol passar. 
 
2. En segon lloc, preguntar què està passant al carrer Barcelona, just a sota del català, que hi 
ha un arranjament de la via pública que porta varis mesos senyalitzat, però que no s'ha acabat, i 
això que simplement falta enquitranar o tapar. 
 
3. En tercer lloc, i tal i com ja vàrem dir tant l'any passat com fa dos, tenim un problema amb el 
concepte d'aparcaments. Estem parlant, de la Plaça del davant de l'hotel les illes, anteriorment 
anomenada en els plànols de l’Estartit com a plaça pública, i també dels aparcaments propers a 
Medaqua. Volem saber si són aparcaments de càrrega i descàrrega tal i com marquen les 
senyals de trànsit, o si són aparcaments privats. Doncs en ambdues ocasions, sempre hi ha els 
mateixos cotxes i furgonetes aparcades durant tot el dia, sense contemplar ni complir el que 
marquen les senyals: en un cas càrrega i descàrrega per a l'hotel, i en l'altre, càrrega i 
descàrrega durant 20 minuts amb actuació preferent de la grua. 
 
4. En quart lloc, voldríem fer una proposta a la regidoria de cultura en relació a l'organització de 
la Festa Major. 
Des de COET entenem que la Festa Major constitueix un dels esdeveniments culturals més 
importants del municipi i per tant des de l’Ajuntament s’han de posar tots els mitjans possibles 
per aconseguir que sigui un èxit. 
 
Altrament, com ja hem manifestat en multitud d’ocasions, creiem que és fonamental la 
participació ciutadana implicant les persones en les decisions que els afecten i permetent que 
hi hagi una sinèrgia entre el que el poble vol i les actuacions de l’ajuntament – cosa que 
actualment no passa. 
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Considerem que la creació de Comissions de festes han generat un model d’èxit a molts 
municipis d’arreu del territori, igual com ja havia funcionat en el nostre municipi fa anys. 
 
Aquest organisme hauria de permetre la implicació i participació de tots els agents socials del 
municipi així com tots els ciutadans en l'organització de la festa major en tots els seus àmbits. 
 
Un exemple molt clar, es la protesta del jovent en relació a la poca participació que els permet 
aquest ajuntament. I una demanda reiterada, és per exemple que voldrien participar en 
l’organització de les Barraques. 
 
Doncs ara és el moment, d’obrir la Festa Major al poble i constituir una Comissió de Festes per 
tal d'organitzar la propera Festa Major, i que aquest mateix model es vagi aplicant a altres actes 
culturals i festius. 
En relació amb el punt que s’ha tret de l’ordre del dia, en aquest ple, s'havia de passar un punt 
anomenat “aprovació provisional de la modificació puntual de la normativa del PGMO en relació 
amb les edificacions existents en volum disconforme”. 
 
Com que s'ha tret de l'ordre del dia, volem comentar que des de COET creiem que es tracta d’un 
tema important, i com a tal s’hauria d’haver comptat amb l’opinió de tots els grups municipals, 
per entre tots decidir quin tipus d'actuacions urbanístiques s’han de permetre en aquest tipus 
d’edificacions. 
 
Per altra part, no som partidaris de menystenir la figura dels “volums disconformes” mitjançant 
l’assimilació a una edificació de règim general. Per tant, entenem que s’han d’acotar les 
possibilitats. Però, que quedi clar, que això ho hauríem de decidir entre tots. 
Per tant, demanem a l’equip de govern que faci un pas enrere (que és el que ha fet) i reuneixi a 
tots els grups per tal de cercar un punt de consens sobre quin ha de ser el règim d’actuació en 
aquest tipus d’edificacions. 
I per acabar, demanar reduir els sous dels tècnics que cobren més de 50 mil euros, reduir els 
sous dels polítics per ineficaços i ineficients, i reduir juntes de 2 a 1 per innecessàries ja que 
s’aproven pocs punts i suposaria un gran estalvi econòmic pel municipi, el qual es podria 
destinar a altres temes més importants i necessaris. 
 
Sr. Lluís Coll: volíem demanar una reunió amb el regidor de Comerç per tal que informi, ja que 
en dos plens anteriors s‘ha parlat d’un estudi d’impacte de la implantació de grans superfícies i 
voldríem saber què diu aquest estudi.  
 
També volem demanar una reunió amb el regidor de Turisme per tal que ens expliqui el projecte 
de valorització del fons marítim de l’Estartit, ja que creiem que és un projecte important per al 
municipi, i en aquest sentit sabem que heu demanat una subvenció relacionada.   
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En el ple d’abril es va parlar d’expedients sancionadors a diversos centres de submarinisme del 
municipi, i voldríem saber si ja teniu la informació respecte a aquestes sancions.  
 
Per altra banda, manifestar que les subvencions a les entitats culturals i educatives, crec que 
encara no estan aprovades. Ha passat mig any. Quan s ‘aprovaran?  
 
I un altre tema, relatiu a les obres de la plaça de la Llevantina de l’Estartit que s’hi vol adequar 
per fer el festival de jazz, voldríem veure un projecte sobre com es definirà l’espai sobretot en 
relació amb els lavabos.  
 
Sr. Josep Maria Rufí: ens voldríem afegir a la petició relativa a fer les reunions i comissions que 
ha demanat el Sr. Coll, respecte la subvenció demanada per fer inversions sostenibles al moll 
de l’Estartit i la resta de temes proposats.  
 
Sr. Marc Calvet: pregunta a la Sra. Núria Bosch: Tenim entès que vostès han canviat l' ubicació 
de les barraques d'entitats de la festa major. 
Pel que ens han explicat han decidit treure-les del costat del Espai Ter i traslladar-les al final de 
l'aparcament del carrer del riu a l'alçada del pont del Tamariuà. 
 
El grup municipal d'ERC no veiem gens bé el nou emplaçament. Tindrem un punt important de 
la festa a l'Espai Ter i al seu costat les fires, després tindrem una amplia zona d'aparcament i 
darrera d'aquesta amagat i desvinculat de la resta, les barraques. 
 
Per accedir a les barraques caldrà recórrer tot el carrer del riu envoltat d'arbres o creuar el 
pàrquing, aquestes zones són insegures, fosques i plenes de racons. La presència del rec a 
l'entrada de la zona escollida pot ser un factor de risc afegit donada la manca de il·luminació de 
la zona. 
 
Aquest tipus de decisions aparentment fora de tota lògica, sense consultar el parer de les 
entitats que hi participen ni comentar-ne res als grups municipals caldria evitar-les, ser més 
comunicatius i receptius a l'opinió dels demés acostuma a contribuir a prendre millors decisions. 
 
Les barraques a Torroella són molt més que els concerts de la nit i les copes, en els darrers 
anys s'ha fet un gran esforç per tal de que tinguin una oferta més familiar, i això s'havia 
aconseguit, molta gent va allà a sopar i mentre ho fan deixen que la mainada de 11, 12 o 13 
anys i més petits i tot acompanyats de germans voltin per la zona i vagin a les fires que són al 
costat, a mi m'agradarà veure amb aquesta nova ubicació quin pare deixarà anar a fer un vol a 
les fires als seus fills. 
Nosaltres avui aquí en el ple li volem demanar varies coses:  
 
- Primer que ens confirmi si efectivament es produirà aquest trasllat. 
- Li demanem que ens expliqui com quedarà distribuïda la festa a la zona de l'Espai Ter. ( com 
quedaran les fires, les barraques, l'aparcament i els accessos ) 
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- Quins són els motius del trasllat. 
- Quins són els criteris que els han portat a escollir una ubicació tant apartada. 
- Els hi demanem que avaluïn els risc de possibles incidents en forma d'atracament o agressió 
en el camí que caldrà fer per accedir-hi. Voldríem que se'n demanes un informe de seguretat a 
la policia municipal i ens el facin arribar. 
- També demanem que es convoqui una nova reunió amb les entitats que participen a les 
barraques i que es replantegi la qüestió, buscant altres possibilitats amb les aportacions de 
tothom.  
 
Ens agradaria poder participar en aquesta reunió per tal de contribuir a buscar la solució que fos 
més adequada. 
 
Sra. Dolors Bassa: al llarg dels diferents plens hem parlat d’educació, però mai hem parlat de 
l’Escola d’Adults. Voldria saber la valoració de la Sra. Pibernat del resultat de les activitats de 
l’Escola d’Adults i quines accions hi ha previstes per al proper curs, a nivell de cursos, 
informació a la ciutadania, etc., i si hi ha algun replantejament en l’organització dels cursos.  
 
Sra. Laia Coll: al passat Ple del 15 de maig, després de dos anys de tramitació i tres concursos, 
es va aprovar l’adjudicació del contracte de la gestió del servei públic d’escombraries i dels 
serveis de neteja viària, de neteja de platges i de clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
Un cop passades tres setmanes i iniciada ja la temporada turística, els volíem fer una sèrie de 
preguntes en relació amb aquest contracte. 
 
- S’ha presentat algun recurs a l’adjudicació o hi ha previst que se’n presenti algun? En cas 
afirmatiu, en quina situació queda l’adjudicació i la prestació del servei en la temporada turística 
ja iniciada? 
 
- Vostès van anar molt ràpids en un Ple en dir que eliminarien els contenidors soterrats situats 
davant de ca l’Alió (perquè ens entenguem) sense conèixer el procés que va portar a instal·lar-
los en col·laboració amb un promotor privat. Com pensen actuar respecte d’aquests contenidors 
fora de servei des de fa molts mesos i que donen una imatge de brutícia i deixadesa 
innecessària? 
 
- Des de fa molts mesos la recollida domiciliària en diferents barris es fa molt tard, entre les 7 i 
les 9 del matí. Això provoca que les bosses d'escombraries estiguin al carrer unes 10 hores, des 
que les famílies les treuen al carrer en l’horari que els demana l’Ajuntament. De cara a l’estiu, 
amb la pujada de la temperatura nocturna, aquesta situació pot agreujar problemes de 
salubritat, males olors i possibles escampades a causa d’animals lliures. A més, la màquina 
netejadora efectua la seva tasca abans de la recollida de les escombraries en una estratègia del 
tot deficient. Els demanem la recollida molt abans, a la matinada. Com pensen solucionar 
aquest fet? 
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Sr. Josep Maria Rufí: al Ple del 3 d’octubre del 2013, el grup d’ERC preguntava pels rumors 
sobre irregularitats en les immersions a les Illes Medes, dins el Parc Natural del Montgrí, les Illes 
Medes i el Baix Ter, sobre els expedients sancionadors oberts i sobre les possibles sancions que 
quedaven sempre sense efecte sobre la taula. En aquelles mateixes dates l’ANG (Associació de 
Naturalistes de Girona), entitat ecologista de reconegut prestigi, presentava una denúncia a la 
fiscalia de Medi Ambient de Girona per investigar possibles irregularitats en les immersions a la 
reserva natural marina de les Medes. Els vàrem demanar la màxima contundència en aquest 
afer si quedava provat. 
 
Sis mesos més tard, en el Ple de 3 d’abril de 2014, tornàvem a insistir en la qüestió un cop 
sabut que diversos centres d’immersió havien rebut sancions econòmiques en forma de multes 
derivades dels controls dels agents rurals de la Generalitat de Catalunya en l’entorn de 
l’arxipèlag, inclòs dins el Parc Natural. Els límits del nombre d’immersions (se'n permeten fer 
846 al dia, entre submarinisme i apnea) tenen un aval científic i s’han establert per garantir 
l’equilibri entre turisme i ecosistemes marins, per la qual cosa considerem que aquests fets són 
un escàndol de dimensions majúscules. Estem convençuts que els imports de les multes 
(18.000 euros) no espanten en absolut certes empreses, les quals poden considerar rendible 
infringir la llei. 
 
Aquestes males praxis suposen dos greuges: un de menor és econòmic, perquè es deixen de 
pagar unes taxes per immersió, les quals reverteixen en espais naturals; però, a més, hi ha un 
altre perjudici més greu: el mediambiental. Aquest és un tema que ens hauria de preocupar a 
tots. Més enllà del turisme sostenible, no pot ser que hi hagi gent que no respecti la llei, ni el 
patrimoni natural de tots i que, d’alguna manera, posi en qüestió aquell model turístic pel qual 
tots hem treballat en els darrers anys, ni el prestigi d’una destinació turística referent mundial 
en el camp de la immersió. 
 
En el Ple d’abril, demanàvem al Sr. alcalde que recopilés tota la informació i esbrinés les 
empreses sancionades, i que, si aquestes sancions afectaven algun dels regidors del govern 
municipal, aquest fos cessat immediatament. Tal com va manifestar el director dels Serveis 
Territorials d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural a Girona, la llei hi és per 
complir-la i no ens poden permetre l’escàndol de tenir regidors que no compleixen la llei. 
 
Tres mesos més tard, passat un temps prudencial, li tornem a demanar si ha recopilat aquesta 
informació i què pensa fer amb aquest vergonyós assumpte. 
 
Continua el Sr. Rufí en relació amb el tema de la inversió en l’escola bressol de l’Estartit: els 
volia fer una sèrie de reflexions sobre una de les inversions pressupostades enguany i que 
també afectaran, almenys, l’exercici del 2015: el que vostès anomenen escola bressol de 
l’Estartit, i que ERC pensem que és una altra cosa. Perquè quan el presenten diuen escola 
bressol i biblioteca, un projecte que deixa una gran superfície construïda per a uns usos que en 
cap cas han estat informats als regidors del Ple. 
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És ben cert que en l’anterior mandat es va posar fil a l’agulla a la planificació de dos serveis 
públics a l’Estartit: l’escola bressol i el Centre d’Assistència Primària. Primer de tot, amb la 
compra a la Fundació Privada Hospital-Asil de Pobres i Malalts de la finca del carrer Eivissa. Una 
finca que permetrà donar una continuïtat i una coherència als principals equipaments bàsics al 
nucli costaner. D'est a oest, amb l’escola Portitxol, el pavelló polivalent, la futura escola bressol, 
el futur CAP i la plaça Jacques Cousteau. En una situació cèntrica, accessible i ben comunicada. 
Lluny de propostes inversemblants i grandiloqüents com la compra del Freu, propugnada per 
L’EST. 
 
En segon terme, es va procedir a les modificacions urbanístiques necessàries per fer-ho 
possible. Unes modificacions que L’EST van votar en contra. 
 
Estem, per tant, a favor d’aquests equipaments, perquè els hem pensat, perquè són d’interès 
general i perquè beneficien el conjunt de la població de l’Estartit. El que qüestionem és 
l’oportunitat de la inversió en aquest moment i l’estructura pressupostària que la vol sustentar. 
M’explicaré. 
 
- Pressupostàriament 
 
Des del punt de vista pressupostari vostès estan forçant la situació. La Junta de Govern de 30 
d'abril va elevar, per a l'exercici 2015, el percentatge de despesa plurianual per a l'obra ordinària 
de construcció de la llar d'infants de l'Estartit, un projecte d'aproximadament 1.300.000 €. Una 
competència que pertany al Ple municipal i que vostès van delegar a la Junta de Govern, el 13 
de desembre de 2012, perquè certes qüestions no siguin debatudes aquí. 
 
Si el pressupost l'aprova el Ple, modificacions tan significatives en el finançament de les 
inversions haurien de ser debatudes al plenari. És de sentit comú. Vostès han forçat una 
excepcionalitat de l'article 174 de la Llei reguladora de les hisendes locals. I aquesta llei marca 
que “la despesa que s’imputi a cadascun dels exercicis futurs autoritzats no podrà excedir de la 
quantitat que resulti d’aplicar al crèdit corresponent de l’any en què l’operació es va 
comprometre els següents percentatges: a l’exercici immediatament següent, el 70%, en el 
segon exercici, el 60%, i en el tercer i quart, el 50%.” Tothom entendrà que si es fa una inversió 
gran, el gruix de la mateixa cal fer-lo el primer any i si no, esperar a tenir els recursos 
necessaris. 
 
Així per a aquesta inversió aquest exercici hi tenim 385.880 € i l'any 2015, 918.995 €. Això es 
podria entendre si ens trobéssim a l'inici del mandat i vostès assumissin aquesta excepcionalitat 
dins el mateix. No té cap mena de lògica traslladar sense necessitat aquesta inversió en un any 
2015 on se celebraran eleccions municipals i els ciutadans decidiran qui ha de gestionar el 
municipi. 
 
A més, com podem afrontar un projecte d'aquesta envergadura a pèl, sense cap subvenció 
d'administracions supramunicipals, de la Diputació o de la Generalitat de Catalunya? 
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Això torna a ser un dels preus del seu pacte de govern. Captar inversions siguin o no 
necessàries, disfressant-les del que sigui, en aquest cas, d'escola bressol i fent grinyolar les 
finances municipals sense cap escrúpol. 
 
- Oportunitat de la inversió per a les necessites actuals. 
I els justificarem amb dades aquesta afirmació qüestionant l'oportunitat i la viabilitat de la 
inversió per a les necessitats actuals. El curs 2013-2014 l’oferta de places de l'escola bressol 
Mar i Cel ha estat de 41. El setembre va tenir 15 alumnes, l'octubre 16, el novembre 17, el 
desembre 17, el gener 16 i el febrer 22. Segons dades de la mateixa regidoria. 
 
L'oferta per al curs 2014-2015 és de 19 places. Només s'han preinscrit 3 alumnes: 1 a P-0, 
cap a P-1 i 2 a P 2. Justifica fer la inversió, quan ja tenim escola bressol a l'Estartit, la primera i 
única al municipi durant molts anys? O seria prudent esperar o planificar la inversió amb més 
exercicis, quatre per exemple? 
 
Nosaltres pensem que cal fer una nova escola bressol a l'Estartit, per això vam fer tota la 
planificació. L'actual està molt envellida i queda molt mal comunicada per a les necessitats 
actuals. Però no estem parlant de crear quelcom que no tenim. No podem anar amb mitges 
veritats, fent passar aquesta inversió pel que no és, o el que no només és. Vostès ens tracten i 
tracten a la ciutadania d'imbècils. Parlem clar. 
 
Un titular de la premsa local gironina deia a l'inici del mandat el 2011, després del pacte CIU-
L’EST-PP, que vostès, senyors de CiU, s'havien deixat robar la cartera per L’EST. Doncs això... el 
problema és que vostès no paguen la festa, la paguem tots els ciutadans. I continuen 
traslladant per a molts anys despeses que ens costaran d'assumir com a municipi. Sense cap 
escrúpol. 
 
Sr. alcalde: el tema de les errades en l‘ADA, dir que estem contents amb l’edició, i si hi ha 
hagut una errada, s’ha comunitat a l’empresa per posar-hi remei. Aquestes errades poden 
passar. Mirarem que no torni a succeir.  
 
En relació amb els lavabos de la plaça de la Llevantina, pel tema de la remodelació per al 
festival de jazz, s’han posat uns pilars per tapar la visibilitat des de la gent de la residència per 
veure els concerts, i cal dir que al costat hi ha uns lavabos públics oberts per a la ciutadania i 
també es planteja posar lavabos ecològics.  
 
En el tema de les subvencions a entitats, passarà per la propera Junta de Govern, que es va 
deixar en l’anterior atès que calia acabar uns matisos.  
 
El tema de les sancions de les Illes Medes, és veritat que em van demanar aquesta informació i 
així ho vam fer. D’alguna manera els puc dir que no tinc constància de com està el tema de les 
sancions i no tinc la relació de les empreses sancionades. I a la petició que si hi ha algun 
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regidor implicat i cessar-lo, dir que és una activitat fora de l’àmbit de la política municipal. I si 
en algun moment la seva figura com a regidor li reportés un benefici o desgast directe per 
aquesta activitat, avui aquest regidor/a no estaria entre nosaltres. És una activitat particular i 
familiar, i si ha rebut una sanció, haurà de pagar com la resta d’entitats. Val a dir que en les 
reunions amb la conselleria, ells són conscients que s’ha de modificar el pla d’usos de les 
Medes per incrementar les immersions, atès que sembla que es pot fer sense provocar danys.  
En relació amb l’escola bressol, en definitiva nosaltres, des de sempre, hem informat dels 
projectes d’inversió. I pels problemes que hi ha agut, el tema de la inversió s’ha hagut 
d’endarrerir. Arribat el moment del cicle en que cal completar la programació prevista, i calia 
incloure la construcció de l’escola bressol a l’Estartit. Quan es redacta el pressupost al 2014, ni 
molt menys es planteja un pressupost en sentit que qui vingui ja s’ho trobarà. D’alguna manera 
es va fer pensant que és un pressupost per als primers sis mesos i conscients que no farem una 
coça endavant per tal que el proper equip de govern es trobi una patata calenta.  
 
Vostès diuen que ens roben la cartera, que és el preu del pacte amb L’EST, etc.. Fa molt de 
temps que aquest Ajuntament està pagant una gran festa que vostès van iniciar la passada 
legislatura, amb projectes als quals no hem donat l’esquena, com l’auditori Espai Ter. Perquè 
una opció quan vam entrar era baixar les portes del local i no ho vam fer.  
 
El tema de si és o no necessària l’escola bressol. Hem de vetllar per la comunitat i per 
l’accessibilitat i la mainada del nostre municipi. La ubicació de l’escola actual, cal dir que no és 
idònia. Aquest és el primer pas de la necessitat de fer l’escola bressol i ha arribat el moment 
d’iniciar les obres.  
 
Tenim unes oscil·lacions de preinscripcions, evidentment, no només a l’Estartit, fet que podria 
fer repensar tirar endavant el projecte, però son tendències que no se sap si en propers anys la 
tendència seria a l’alça. En resum, no hem amagat res a ningú. 
 
Vostè comenta la modificació que es va fer en la JGL pel tema de la inversió. Quan prens una 
decisió com aquesta, no es pren a la lleugera. No s’hipoteca el pressupost del 2015.  
 
Sr Gregori Sarquella: en el cas que es fessin aquestes reunions, també ens agradaria participar.  
 
Sr. alcalde: es convocaran tots els grups.  
 
Sra. Núria Bosch: el Sr. Sarquella demana una comissió de festes. El que li puc dir és que 
tenim la sort de tenir moltes entitats que participen en la festa major. Fa molts anys que no hi 
ha comissió de festes, i el seu relleu són les entitats que formen part del municipi. És una 
manera de fer participar el poble representat en aquestes entitats.  
Quant al Sr. Calvet, la reordenació de l’Espai Ter i canvi d’ubicació de barraques, si no recordo 
malament, vam tenir una reunió a l’Ajuntament en què us vam ensenyar els plànols de la 
modificació. No recordo exactament qui hi havia en la reunió, però es va ensenyar de com es 
volia condicionar la zona de l’Espai Ter. Allà va ser un primer contacte per explicar el que es 
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volia fer. Quant a les entitats, se’ls va explicar i vam tenir una reunió. Eren 4 o 5. He de dir que 
al principi quan hi ha un canvi és normal que tothom es quedi a l’expectativa. Però aquella 
reunió, totes les persones que van venir que participen a les barraques, menys una, totes van 
dir lo seu. Parlant, van acabar no veient malament el canvi, tot i que evidentment sempre hi ha 
veus en contra i un canvi sempre genera dubtes. Per tant, informats estan. En relació amb 
l’informe de la Policia, tota aquesta reordenació s’ha fet parlant amb la Policia, però no hi ha 
problema en fer arribar un informe. Però si s’ha fet és perquè s’ha parlat amb la Policia, ja que 
la seguretat és per sobre de tot. També s’ha parlat amb SSTT. I el tema de la il·luminació, això 
està resolt ja que aquella zona ha de quedar il·luminada.  
En relació amb la distància de les barraques amb les fires, és la mateixa distància d’un lloc a un 
altre.  
 
Sr. Marc Calvet: volia dir que hi ha punts que no m’ha contestat: en relació al primer entenc que 
sí, que es produirà el canvi, i volia que m’expliqués el motiu de fer el canvi. I també amb quins 
criteris s’ha escollit la ubicació. I prefereixo que em doni l’informe de la Policia.  
 
Sra. Bosch: els motius del canvi, dir que fa molts anys que les barraques es feien en la mateixa 
ubicació. Els tècnics de Cultura estaven preocupats per la ubicació actual de les barraques, ja 
que s’havien produït incendis. Per tant la seguretat és el primer.  
Les barraques aniran on l’any passat es va fer el Tecnohouse. Aquell espai és mes quadrat i 
més ampli. Un avantatge és que l’escenari queda situat al mig, i les barraques se situen al 
costat. Ara tot queda més quadrat. Tota la zona on es va fer Com Sona l’ESO és on aniran 
ubicades les fires. I a on estaven les atraccions, és zona d’aparcament. Aquests canvis s’han fet 
amb la Policia, informe que us faré arribar.  
 
Sr. Francesc Puig: el problema del c/ Cerdanya, el contestaré jo. He fet una reunió allà a peu de 
carrer en la que vostè també hi era, en què ens vam posar d’acord amb el problema que hi 
havia, i que es traurien els postes i es faria un estudi per resoldre el problema de càrrega i 
descàrrega. Després, agrair al Sr. Gregori la felicitació, tot i que em sap greu que insisteixi en el 
fet que en tres anys no s’ha fet res, ja que això és una parcel·la privada, i s’han fet gestions 
complicades. Hi ha hagut problemes de propietat que ja s’han explicat.  
Quant al manteniment, ho hem fet així per evitar el manteniment. En principi no tornarà a 
créixer l’herba.  
En relació amb el c/ Barcelona, hem patit un problema de subministrament i si en una setmana 
no es ressol es farà amb pòrtland per deixar llest el carrer. 
 El tema dels volums disconformes, jo aquí sí que vull reconèixer que hi ha hagut un error. Però 
no el que vostè diu. Sí que estic d’acord amb el vot d’UPM que va fer una proposta que jo la 
vaig veure clara, però que tècnicament no és tant fàcil, ja que una part dels afectats es podria 
deixar fora, que no els tramposos. Per tant haurem de mirar com encaixar les dues parts. No 
volem fer amnistia, però tampoc deixar fora gent que no s’ho mereix.  
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Sra. Cati Matas: per al·lusions. Aquest matí hem parlat abastament. No tornaré a recordar que 
la primera part de la meva intervenció era precisament donar suport en la modificació pels 
motius que vostè ha esmentat. El que passa és que part de la modificació requereix la 
incorporació d’una esmena. El que jo critico és que fins avui no s’hagin sol·licitat als SSTT 
valorar la incorporació de l’esmena. Si això no es posa en coneixement del tècnic ni del 
secretari fins aquest matí, és normal que no es pugui portar a terme. Per tant estem d’acord 
amb la modificació però cal modificar algun detall concret.  
 
Sr. Puig: li demano disculpes per l’error. Intentarem encaixar les dues coses.  
 
Sr. Gregori Sarquella: suposo que no m’ha escoltat. Diu que no està d’acord amb mi quan li 
demano que ens reunim tots els grups per aconseguir un consens en un tema com aquest.  
 
Sr. Puig: el que li volia dir era que és un tema seriós per tractar-lo com l’està tractant vostè.  
En relació amb l’estudi comercial que ha demanat el Sr. Coll, dir que teníem un esborrany, que 
mentre l’estaven fent, hi ha hagut alguns canvis, i s’ha demanat que s’adapti a la persona que 
ho ha redactat. Un membre de l’equip redactor vindrà a explicar el document. Aquest estudi diu 
moltes coses i dóna eines de millora interessants que volem donar a conèixer.  
 
Sr. Lluís Coll: vol dir que encara l’estudi no està acabat de tancar?  
 
Sr. Francesc Puig: està a punt, calia actualitzar un detall petit i que calia que estigués al dia. 
Està fet i també ens van dir que una persona de l’equip redactor vindria a explicar-lo, ja que la 
persona que el va redactar ha mort recentment.  
 
Sr. Lluís Coll: quan es tingui l’estudi demanaríem que se’ns fes arribar abans de fer la reunió.  
 
Sr. Genís Dalmau: en la primera pregunta, lligat al tema de valorització del front marítim. A les 
informatives del 27 de febrer, vaig dir: “es llegeix textualment el que es va manifestar per part 
del regidor en aquella comissió informativa”. Si volen més detall en podem tornar a parlar i els 
citaré. Procuro donar compte dels temes a les informatives, que son per això.  
En relació amb el tema del recurs de les escombraries, de moment s’ha entrat una al·legació, 
que anirà a l’OARC. El servei no queda desatès, és el servei que hi ha ara. No hi ha ni més ni 
menys que el servei que es venia prestant fins ara.  
Del tema de la recollida del nucli de Torroella coincideixo amb vostè en el que planteja. 
S’elimina la bateria de contenidors soterrats i hem de procurar que aquell espai sigui el més net 
possible. En el tema de la recollida domiciliària al centre de Torroella, es passa en aquest horari 
perquè es va creure més convenient que l’horari de vespre o tarda vespre. El fet de recollir entre 
7 i 8 del matí provoca que la gent vagi més tard a treure les escombraries i nosaltres anem a 
aquella hora per evitar que hi hagi escombraries més aviat. Potser no és la millor opció, però 
crec que no és la més dolenta.  
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Sra. Sandra Pibernat: em sap greu, a la Sra. Bassa dir-li que no li puc donar les dades de 
l’Escola d’Adults perquè no les tinc. Les valoracions finals ja les hi passaré però crec que han 
estat bones.  
Voldria dir que no estic d’acord amb els comentaris del Sr. Rufí. Diu que hi ha uns usos no 
informats en relació amb l’escola Bressol. No estic d’acord. Vam tenir una reunió amb tots els 
grups en què vam explicar els usos de l’edifici i es va explicar tot el projecte i es va dir que a dalt 
es deixava preparat per fer una biblioteca en un futur. També es va explicar perquè es va canviar 
un projecte a un altre. La intenció no és hipotecar l’equip de govern que vingui darrera. És un 
projecte més eficient que el que hi havia fins ara. I penso que qui surt beneficiat és tothom i 
que no hipoteca la propera legislatura. Vostè sap que és una inversió necessària ja que l’edifici 
està en un estat lamentable. En el seu moment també cal dir que no es va fer un estudi sobre 
l’Espai Ter. Es va fer? No em sembla oportú relacionar aquesta obra amb les matriculacions que 
hi ha ja que l’evolució de les inscripcions a l’Estartit no és la mateixa que a Torroella.  
 
Sr. Noguer: a la reunió que vostè assenyala jo hi era. Es va parlar de l’Escola i es va comentar 
de paraula que a la part de dalt es posaria una biblioteca. Es va demanar que com és que no 
quedava constància per escrit de la biblioteca. De paraula es va comentar, només de paraula.  
 
El Sr. Rufí comenta que l’ús de la primera planta no està concretat, i això és el que ens 
preocupa.  
 
Sr. Andrés Navarrete: agrair al Sr. Sarquella la seva aportació, prenc nota i farem les 
comprovacions que calgui.  
 
Sr. Francesc Ferrer: manifesta que encara no se li ha dit qui va ordenar col·locar les estaques al 
C/ Cerdanya.  
 
Sra. Silvia Comas: ho vaig ordenar jo.  
 
Sr. Josep Maria Rufí: voldria manifestar dues qüestions: al Sr. Dalmau, dir que el moment idoni 
de recollida de les escombraries és les 7 del matí, quan porten tota la nit al carrer no és una 
bona estratègia.  
Respecte les immersions a les illes Medes, no insistiré perquè ja veig que no es vol donar 
aquesta informació. Vostès mateixos.  
Respecte l’escola bressol, concretar: una inversió d’un equipament d’una competència no 
municipal és normal que no es tingui cap subvenció de cap altre administració? És normal que 
es faci la inversió quan s’han inscrit només tres nens? És normal modificar l’estructura i el 
percentatge de despesa per acord de JGL de la manera que s’ha fet? És normal això? Diem que 
l’escola bressol és necessària, però s’ha de fer amb sentit comú.  
 
Sr. alcalde: jo he dit en relació amb l’Espai Ter que es paga la festa.  
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Sra. Dolors Bassa: quan hagi fet la regidora d’Educació la valoració del curs, voldria que em 
digués quines modificacions es volen fer per a l’any proper.  
En relació amb l’estudi de comerç que s’ha citat, voldria preguntar si és el mateix que es va citar 
al mes de gener quan parlàvem de la modificació urbanística en relació amb l’impacte de les 
grans superfícies sobre el petit comerç, i es va posar com exemple dient que hi havia un estudi 
que deia que no hi havia cap problema, és el mateix? 
 
Sr. Francesc Puig: jo li vaig dir que l’estudi estava acabat fa dos mesos però es va retornar per 
tal que fessin un parell de canvis.  
 
Sra. Dolors Bassa: per tant entenc que és el mateix estudi que al gener no estava acabat.  
 
Sr. Francesc Puig: al gener no estava acabat, però sí, és el mateix.   
 
Sr. Gregori Sarquella: Sr. Navarrete, gràcies per respondre a una pregunta que ja s’ha respost 
ara fa un moment pel Sr. Puig. Jo li preguntava sobre els aparcaments de la plaça de les Illes. Li 
demano també que la Policia faci un informe al respecte i m’ho faci arribar.  
 
Sr. Andrés Navarrete: aquests aparcaments son de càrrega i descàrrega. Si hi ha gent que està 
aparcada més temps, es controlarà.  
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les 21:50 h, i 
per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa el 
Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe – Pere Serrano i Martín 


